
Protokół nr LXXXII/2023 

z Sesji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytej w dniu 27 kwietnia 2023 roku 

VIII kadencja 

 

Godzina rozpoczęcia obrad: 8:15    Godzina zakończenia obrad: 9:26 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich  

 

Ad. pkt. 1.  Otwarcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik otworzył LXXXII sesję Rady Miejskiej 

Ząbkowic Śląskich VIII kadencji, która została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy  

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. 

 

Powitał Radnych Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich, Burmistrza Ząbkowic Śląskich Pana 

Marcina Orzeszka, Zastępcę Burmistrza Pana Dariusza Małozięcia, Sekretarz Gminy Panią 

Justynę Giryn, Skarbnika Gminy Panią Beatę Bedri, Radcę Prawnego Panią Kamilę Rutkowską 

– Krehut, Radcę Prawnego Pana Michała Kucharskiego, Prezesa Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji „Delfin” Pana Piotra Miernika, Prezesa Towarzystwa Budownictwa 

Społecznego Sp. z o. o. Pana Andrzeja Maja, Przewodniczących Organów Wykonawczych 

Jednostek Pomocniczych (listy obecności stanowią załącznik do protokołu) oraz wszystkich 

przybyłych na sesję. 

  

Ad. pkt. 2.   Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że w obradach uczestniczy 21 Radnych, 

co stanowi odpowiednie quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować 

prawomocne decyzje.  

  

Radni Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich biorący udział w sesji:  

(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

 

1. Beata Bereźnicka 

2. Bolesław Chmielowiec       

3. Krzysztof Cupiał   

4. Andrzej Dominik    

5. Dariusz Gancarz  

6. Franciszek Gawęda 

7. Jacek Górowski     

8. Małgorzata Grzesik 

9. Bożena Gwóźdź    

10. Magdalena Halikowska   

11. Janusz Labok     

12. Ryszard Pawłowski    

13. Stanisław Płachytka    

14. Piotr Rogowski   

15. Dorota Sierka         

16. Błażej Sobala      

17. Jadwiga Smarżyk      

18. Irena Szewczyk    



19. Piotr Warzocha      

20. Arkadiusz Wilczewski 

21. Ewa Żurek   

   

Poinformował, że protokół z obrad LXXXII Sesji Rady Miejskiej prowadzić będzie Pani Marta 

Kurpiel -Tokaruk. 

 

Ad. pkt. 3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z dnia 31.01.2023 r., 10.02.2023 r., 16.03.2023 r. oraz 24.03.2023r. 

5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacje z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie z działalności Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji „Delfin”  

Sp. z o. o. za rok 2022. 

8. Sprawozdanie z działalności Towarzystwa Budownictwa Społecznego Ząbkowice 

Śląskie Sp. z o. o. za rok 2022. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: zatwierdzenia wniosku o wsparcie  

ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia 

udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej SIM Sudety sp. z o. o.  

z siedzibą w Kłodzku. (projekt nr 1) 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli kontynuacji członkostwa 

Gminy Ząbkowice Śląskie w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania „Qwsi”  

z siedzibą w Ziębicach w okresie programowania 2023-2027.(projekt nr 2) 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski i informacje.  

13. Zakończenie obrad.  

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części 

miasta Ząbkowice Śląskie, obręb geodezyjny Osiedle Wschód, gmina Ząbkowice Śląskie 

(projekt nr 3) 

 

Głosowanie: 20 głosów „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 



Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi i ustalenia stawki opłaty (projekt nr 4)  

Głosowanie: 21 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta i gminy na 2023 

(projekt nr 5) 

Głosowanie: 21 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej  

dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Sieroszowie (projekt nr 6) 

Głosowanie: 21 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Ad. pkt. 4.  Przyjęcie protokołu z dnia 31.01.2023 r., 10.02.2023 r., 16.03.2023 r. oraz 

24.03.2023 r . 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik stwierdził,  

że Wysoka Rada poprzez aklamację przyjęła ww. protokoły. 

 

Ad. pkt. 5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik podał,  

że 4 lutego uczestniczył w Jubileuszu 30 -lecia istnienia Zespołu Kwiat Powoju w kawiarni 

ZCKiT, 1 marca uczestniczył w wyborach uzupełniających skład Zarządu Osiedla Słonecznego 

w Ząbkowicach Śląskich, 23 marca wręczył nagrody podczas Gali Ząbkowickich Krzywych 

Wież, 30 marca brał udział w koncercie „Moje nieidealne życie”, którego organizatorem była 

Niepubliczna Szkoła Muzyczna, 2 kwietnia wspólnie z delegacją złożył znicze w 18. rocznicę 

śmierci papieża Jana Pawła II, 6 kwietnia wspólnie z Radnymi Rady Miejskiej wizytował 

realizowane inwestycje termomodernizacje - Szkoły Podstawowej nr 2 oraz Przedszkola 



Publicznego nr 5, 8 kwietnia uczestniczył w spotkaniu wielkanocnym w Domu Pomocy 

Społecznej w Ząbkowicach Śląskich, 10 kwietnia wraz z delegacją złożył znicze w hołdzie 

ofiarom zbrodni katyńskiej oraz tragedii smoleńskiej, 16 kwietnia uczestniczył w Biesiadzie 

Wielkanocnej w Tarnowie,   18 kwietnia złożył wraz z burmistrzem wizytę Pani Stanisławie - 

mieszkance naszej gminy, która obchodziła Jubileusz 100 urodzin, 22 kwietnia uczestniczył  

w Otwartym Pucharze WKA Polska na Hali Słonecznej w Ząbkowicach Śląskich, a ponadto 

uczestniczył w Komisjach Stałych Rady Miejskiej i przyjmował interesantów. 

Ad. pkt. 6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek przedstawił sprawozdanie z działalności,  

w którym omówił sprawy z zakresu Urzędu Miejskiego tj.: Spraw Obywatelskich i Urzędu 

Stanu Cywilnego, Terenowego Punktu Paszportowego, Gospodarki Nieruchomościami, 

Infrastruktury Technicznej, ochrony środowiska, zagospodarowania przestrzennego, Edukacji, 

kultury i sportu, współpracy ze stowarzyszeniami, profilaktyki alkoholowej, organizacyjno-

administracyjne, Promocji Gminy Ząbkowice Śląskie oraz ewidencji działalności 

gospodarczej, działalność Straży Miejskiej w Ząbkowicach Śląskich; pracy Wydziału 

Funduszy Zewnętrznych oraz Finansów i Planowania. Podał, iż wydano również  

74 Zarządzenia Burmistrza Ząbkowic Śląskich oraz 8 Obwieszczeń. Dodatkowo omówił 

sprawy jednostek gminnych tj. Biblioteki Publicznej, Przedsiębiorstwa Wodociągów  

i Kanalizacji „Delfin” Sp. z o. o., Towarzystwa Budownictwa Społecznego, Ząbkowickiego 

Centrum Kultury i Turystyki, Ośrodka Pomocy Społecznej, Ząbkowickiego Centrum Sportu  

i Rekreacji oraz Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o. o. oraz przedstawił ważniejsze 

spotkania, w których uczestniczył w okresie międzysesyjnym. 

 

 

Ad. pkt. 7. Sprawozdanie z działalności Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji 

„Delfin” Sp. z o. o. za rok 2022. 

  

Radni otrzymali sprawozdanie, w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 

Dominik otworzył dyskusję. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. pkt. 8. Sprawozdanie z działalności Towarzystwa Budownictwa Społecznego 

Ząbkowice Śląskie Sp. z o. o. za rok 2022. 

 

Radni otrzymali sprawozdanie, w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 

Dominik otworzył dyskusję. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 



Ad. pkt. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie: zatwierdzenia wniosku o wsparcie  

ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia 

udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej SIM Sudety sp. z o. o.  

z siedzibą w Kłodzku (projekt nr 1)(Uchwała nr LXXXII/508/2023) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik poprosił Kierownika 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Rafała Kozaka o zgłoszenie autopoprawki  

do projektu uchwały.  

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Rafała Kozaka zwrócił się z prośbą  

o wprowadzenie autopoprawek w projekcie uchwały wynikających z faktu, iż po sporządzeniu 

projektu uchwały nastąpiła zmiana w podstawie prawnej, w ustawie o samorządzie gminnym 

oraz z omyłki pisarskiej w załączniku numer jeden do projektu uchwały, w którym omyłkowo 

nie wpisano pełnego numeru KRS spółki SIM Sudety. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik otworzył dyskusję 

nad powyższym projektem uchwały. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu o przedstawienie opinii dotyczącej powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli kontynuacji 

członkostwa Gminy Ząbkowice Śląskie w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania 



„Qwsi” z siedzibą w Ziębicach w okresie programowania 2023-2027 (projekt nr 2)(Uchwała 

nr LXXXII/509/2023) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Irena Szewczyk zapytała kiedy ostatnio 

otrzymano dofinansowanie ze Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Qwsi”. 

 

Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Dariusz Małozieć podał, że w miesiącu kwietniu 

wpłynęła do budżetu gminy kwota 68 000 złoty za zrealizowany projekt właśnie poprzez 

Lokalną Grupę Działania Qwsi, który dotyczył budowy miejsc rekreacji w miejscowościach 

Tarnów, Bobolice i Jaworek. Dodał, że jest to ostatni najnowszy projekt, który realizowano  

z tych środków. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Arkadiusz Wilczewski zapytał jak  

to się bilansuje, jakie są wkłady Gminy Ząbkowice Śląskie i jakie zyski. 

 

Zastępca Burmistrza Ząbkowic Śląskich Dariusz Małozieć powiedział, że składka 

członkowska roczna w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania Qwsi dla Gminy  Ząbkowice 

Śląskie wnosi około 32 000 złoty, składka roczna. Dodał, że jest ona zależna od ilości 

mieszkańców, co roku jest aktualizowana w zależności od liczby mieszkańców poszczególnych 

gmin. Poinformował, że koszt na jednego mieszkańca to ok. 1,40 złoty/rok. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu o przedstawienie opinii dotyczącej powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 



Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla części miasta Ząbkowice Śląskie, obręb 

geodezyjny Osiedle Wschód, gmina Ząbkowice Śląskie (projekt nr 3)(Uchwała  

nr LXXXII/510/2023) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu o przedstawienie opinii dotyczącej powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 4 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki opłaty  

(projekt nr 4)(Uchwała nr LXXXII/511/2023) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu o przedstawienie opinii dotyczącej powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  



0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta  

i gminy na 2023 rok (projekt nr 5)( Uchwała LXXXII/512/2023) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu o przedstawienie opinii dotyczącej powyższego projektu uchwały.  

 

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

16 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Sieroszowie 

(projekt nr 6)(Uchwała LXXXII/513/2023) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 



Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu o przedstawienie opinii dotyczącej powyższego projektu uchwały. 

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 11. Interpelacje i zapytania radnych. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik poinformował,  

że w okresie międzysesyjnym do Biura Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich nie wpłynęła żadna 

interpelacja ani zapytanie. 

 

Ad. pkt. 12. Wolne wnioski i informacje.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik poinformował,  

że po zakończeniu Sesji Rady Miejskiej będzie zaprezentowany przebieg drogi S-8 przez 

Gminę Ząbkowice Śląskie- od granicy Gminy Bardo, do granicy Gminy Niemcza, zaprosił 

radnych do obejrzenia projektów.-`  

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk zapytała jakie działania 

zostały podjęte w sprawie przystanku w Szklarach Huta,  czy coś jest wiadomo. Podała,  

że  Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad miała podjąć działanie w sprawie budowy 

zatok, a gmina miała partycypować w kosztach, czy gmina jakieś działania podjęła, żeby 

przystanki powstały. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek podał, że tak jak wielokrotnie informowano, 

podtrzymuje, że jeżeli Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad przystąpi do zadania, 

to gmina je dofinansuje. Poinformował, że na ostatniej rozmowie, jaka odbyła się z Panią 

dyrektor Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, Lidią Markowską otrzymał 



informację, że będą prowadzone rozmowy o wprowadzenie takiego zadania na zarządzany 

przez nią obszar Dolnego Śląska.   

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk zapytała kiedy ta rozmowa  

się odbyła oraz kiedy będzie realizowane to zadanie. Podała, że była mowa o wprowadzeniu 

tego zadania w zeszłym roku na rok 2023.  

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że  to pytanie należy zadać  

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, a on sam nie jest w stanie na nie 

odpowiedzieć. Poinformował, że rozmowa odbyła się w tamtym roku i tylko na tym stanęło. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk powiedziała, że w związku  

z powyższym jest prośba mieszkańców, żeby Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek 

podjął działania w 2023 roku, bo jest to bardzo niebezpieczny ten przystanek.  

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek  podał, że zostanie wysłane kolejne pismo 

do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w tej sprawie.  

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk powiedziała, że mieszkańcy 

Szklary wieś pytają co z drogą,  przy numerze 9  - 10. 

 

Zastępca Burmistrza Dariusz Małozięć  w kwestii  remontów dróg na terenach wiejskich 

podał, że  oczekuje się na rozstrzygnięcie naboru, który był prowadzony w zeszłym roku przez 

Urząd Marszałkowski. Poinformował, że złożono wniosek na remont dróg w kilku 

miejscowościach, w tym w miejscowości Szklary wieś. Dodał, że jeśli urząd otrzyma 

informację o dofinansowaniu to przystąpi do działania, lecz na chwilę obecną oczekuje  

się na informacje. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdalena Halikowska powiedziała, iż dostała 

prośbę od mieszkańców ulicy Orkana, żeby naprawić dziury w deptaku w stronę wiaduktu przy 

Potoku Zatoka, w miejscu ujęcia wody.   

Ponadto podała, że worki na śmieci BIO rwą się „w rękach”. Zapytała czy można by było 

podpisać umowę z jakąś inną firmą produkującą worki, żeby były mocniejsze, bo jeżeli się 

obciąży czy pociętymi gałęziami, zgniłymi jabłkami, trawą, one po prostu się rwą, a ona sama 

nie jest w stanie sama swoich odpadów z ogrodu donieść za ogrodzenie.  

Zapytała czy Przedszkole w Tarnowie będzie istnieć w niezmienionej formie, czy są jakieś 

planowane zmiany w tej kwestii.  

Poinformowała, że  przy ulicy Powstańców Warszawy w miejscu przejścia z tyłu,  za liceum,  

droga skręca w stronę liceum i Szkoły Podstawowej i dzieci w tym miejscu nie chodzą po łuku, 

tylko przez trawę, robi tam się straszne błoto, a jeżeli chodzą po ulicy, po zakręcie jest 

niebezpieczeństwo potrącenia pieszego.  Zasugerowała, żeby zrobić w tym miejscu ok. 15 m 

chodnika.  

Zapytała w imieniu mieszkańców czy busy elektryczne mogłyby jeździć również w sobotę. 

 



Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek  podał, że jeżeli chodzi o kwestię związaną 

z busami, komunikacją to rozważany jest taki scenariusz uruchomienia komunikacji również  

w soboty, ponieważ widać, że ludzie z niej korzystają. Dodał, że należy pomyśleć o tym lub 

chociaż zobaczyć jak będzie to funkcjonowało w soboty i niedziele. 

W kwestii  Przedszkola w Tarnowie poinformował, że zostaje ono w niezmiennej strukturze 

organizacyjnej. Podał, że jedynym problemem, który jest i z którym wszyscy się zmierzą jest 

kwestia liczebności dzieci, ponieważ po raz kolejny w omawianym przedszkolu zapisanych jest 

tylko 8 dzieci.  

Powiedział, że w ogóle zaczyna się problem z mało licznymi oddziałami, więc za chwilę  

i gmina, i Rada zmierzy się właśnie z takim problemem. Poinformował, że decyzje nie były 

podejmowane jednak jest to temat, który na pewno należy przedyskutować.  Podał, że gmina 

skupia dzieci do przedszkoli i do szkół spoza Gminy Ząbkowice Śląskie i dlatego żłobek czy 

przedszkola miejskie, czy też 10-godzinne są wypełnione, ale jeżeli chodzi o szkoły na terenie 

wiejskim jest problem.  

Powiedział, że należy temat podjąć, ponieważ chyba nikt sobie nie wyobraża, że będzie  

po trójka, czwórka dzieci w klasie, a trzydzieścioro w całej szkole.  

 

Zastępca Burmistrza Dariusz Małozięć  w zakresie uzupełniania ubytków po zimie podał,  

że  jest przygotowana lista zadań, które zostaną rozpoczęte na początku maja. Powiedział,  

że zostanie zapisany teren wskazany przez Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

Magdalenę Halikowską. Poinformował, że dzięki decyzji Rady Miejskiej o przeprowadzeniu 

zmian w budżecie będzie możliwe podpisanie umowy na uzupełnienie wszystkich ubytków. 

W zakresie worków poinformował, że  odbierać można je tylko spod posesji, pracownicy  

nie mogą wchodzić na nieruchomości prywatne, a rozwiązaniem mogłoby być dostarczenie 

odpadów BIO do PSZOK-u, jednak wtedy jest konieczność zorganizowania swojego dojazdu. 

Dodał, że może zasugerować podzielenie tych odpadów na kilka worków , ponieważ obecnie 

dostarczane worki to nie jest  „drugi sort”, a jest wiadomym , że jeżeli załadujemy gałęzie  

i inne rzeczy to te worki mogą się potargać. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdalena Halikowska zaproponowała jako 

członek Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy , aby zorganizować dla 

dzieci ze szkół podstawowych z Gminy Ząbkowice Śląskie jednokrotne, darmowe wejście  

do Izby Pamiątek Regionalnych, do Zamku i na Krzywą Wież w celu odbycia tam lekcji 

muzealnych.  

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek  podał, że z tego co się orientuje to dzieci 

chodzą na takie lekcje. Dodał, iż rozumie, że Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

Magdalenę Halikowska chciałaby wprowadzić takie lekcje systemowo. Poinformował,  

że porozmawia z dyrektorami szkól czy takie lekcje mogłyby się obyć w ramach godzin 

lekcyjnych.  

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdalena Halikowska podała, że tej chwili 

bilet do Izby Pamiątek Regionalnych z lekcją muzealną kosztuje 25 zł. Uważa, że ta cena jest 



dosyć wysoka, a w przypadku wejść darmowych wszystkie dzieci mogłyby z tego skorzystać  

i obejrzeć obiekty ząbkowickie. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że zostanie to rozważone  

i, że porozmawia z dyrektorami.  

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk poinformowała, że wróciła  

z powrotem sprawa sprzedaży drogi dojazdowej do posesji mieszkańców Szklar Huta. 

Poinformowała, że jeden z przedsiębiorców, właściciel firmy kamieniarskiej chce w tej chwili 

wykupić drogę dojazdu. Podała, że  jest kolejna próba wykupienia drogi, a jest to droga, która 

jest własności Skarbu Państwa w zarządzie Powiatu. Dodała, że Starosta występuje na wniosek 

kamieniarza o sprzedaż drogi dojazdowej do posesji mieszkańców i według niej  jest to skandal. 

Ponadto oznajmiła, że zawsze stanowisko Urzędu Miasta było takie, że wspierało mieszkańców 

i kategorycznie wyrażano sprzeciw takiemu procederowi, a normalnie to jest dla niej  

nie do pomyślenia, Powiedziała, że w tej chwili jest bardzo zdziwiona stanowiskiem Burmistrza 

Ząbkowic Śląskich Marcina Orzeszka z uwagi na otrzymane pismo ze Starostwa Powiatowego, 

w którym Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek twierdzi, że to jest konflikt społeczny 

i że Starostwo Powiatowe ma samo poradzić sobie z tą sprawą, Poprosiła w imieniu własnym  

i mieszkańców o to, żeby Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek stanął  

za mieszkańcami, ponieważ jego stanowisko w tej sprawie jest naprawdę bardzo istotne oraz, 

żeby pomógł mieszkańcom w tej sprawie, tak jak było do tej pory. Zwróciła się do Burmistrza 

Ząbkowic Śląskich Marcina Orzeszka, że twierdzi, że wyraża on sprzeciw temu, żeby tą drogę 

sprzedać. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że tak jak doskonale Radna 

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk podkreśliła droga należy do Skarbu 

Państwa, więc w tym zakresie decyzje podejmuje Wojewoda Dolnośląski i Starosta Ząbkowicki 

w ramach zarządzania nieruchomościami Skarbu Państwa. Dodał, że Gmina Ząbkowice nie jest 

decyzyjna w tym zakresie. 

 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk zapytała dlaczego Starosta 

Ząbkowicki zwraca się do Burmistrza Ząbkowic Śląskich Marcina Orzeszka w kwestii wydania 

opinii  w tym temacie. Dodała, że było tak za każdym razem i Burmistrz Ząbkowic Śląskich 

Marcin Orzeszek wydawał kategorycznie opinię negatywną, natomiast w tej chwili jest wydana 

opinia na zasadzie „radźcie sobie sami”.  

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek  poinformował, że Starosta Ząbkowicki 

wysłał pismo bez żadnego trybu, a gmina w tym zakresie nie podejmuje żadnych decyzji. 

Dodał, że Starosta przysłał pismo, więc ona nie odpowiedziano, że jest to decyzja Wojewody 

Dolnośląskiego i decyzja Starosty Ząbkowickiego, który podejmuje decyzję w imieniu 

Wojewody Dolnośląskiego. Podał, że kluczem w tej sprawie, tak jak doskonale Radna Rady 

Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk wie, jest opinia Wojewody Dolnośląskiego  

w tym zakresie. 



 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk podała, że Wojewoda 

Dolnośląski nie ukrywa, że jest istotne stanowisko Burmistrza Ząbkowic Śląskich w tej 

sprawie. Podała, że Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek nie chciał przejąć drogi  

ze względu na konflikt społeczny. Powiedziała, iż uważa, że Burmistrz Ząbkowic Śląskich 

Marcin Orzeszek powinien stanąć za mieszkańcami, tak jak robił do tej pory i wystosować 

pismo jako włodarz, wspierając mieszkańców w działaniach. Poinformowała, że wspierał 

mieszkańców we wcześniejszych pismach, jednak są to pisma z 2010, 2011, 2015 roku  

i przydałoby się je uaktualnić, w kwestii wsparcia mieszkańców w  przeciwdziałaniu sprzedaży 

drogi przez Burmistrza Ząbkowic Śląskich Marcina Orzeszka.  

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek  powiedział, że Wojewoda Dolnośląski 

wyraził zgodę, w związku z powyższym, w tym temacie należy rozmawiać z Wojewodą 

Dolnośląskim i Starostą Ząbkowickim, który w imieniu Wojewody Dolnośląskiego podejmuje 

takie decyzje oraz po jego opinii. Ponadto podał, że Wojewoda Dolnośląski wcześniej, jak 

doskonale Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk wie, wydał opinię 

negatywną w tym zakresie. Dodał, że w związku z powyższym, jeżeli Wojewoda Dolnośląski 

wydaje opinię pozytywną, a on zarządza nieruchomościami Skarbu Państwa, to gmina nic nie 

może zrobić w tej kwestii. Poinformował, że jeżeli ktoś zwróci się do urzędu w sprawach 

gminnych, to gmina weźmie za to odpowiedzialność, ale nie będzie brała odpowiedzialności  

za decyzję Wojewody Dolnośląskiego i Starosty Ząbkowickiego. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Ewa Żurek w nawiązaniu do wypowiedzi  Radnej 

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdaleny Halikowskiej powiedziała, że jedno wyjście na 

warsztaty do Izby Pamiątek Regionalnych to wyjście, podczas którego odbywają się dla 

każdego dziecka 3 warsztaty, dzieci są dzielone na 3 grupy, więc według niej cena może nie 

jest aż tak wysoka. Dodała, że być może należałoby się pochylić nad dziećmi z Gminy 

Ząbkowice Śląskie 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Bolesław Chmielowiec zapytał czy jest 

możliwość ustawienia  3 - 4 ławek między placem targowym, a mostem na ul. Dalekiej.  

 

Zastępca Burmistrza Dariusz Małozięć  poinformował, że możliwość oraz umiejscowienie 

tych ławek zostanie rozważone, w taki sposób, żeby ławki były w odpowiednim miejscu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik zwrócił  

się do chcącej zabrać głos Radnej Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwigi Smarżyk, iż ma 

nadzieje, że jej wypowiedź nie będzie dotyczyła tematu sprzedaży drogi w miejscowości 

Szklary Huta.  Podał, że Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk prosi 

Urząd Gminy, Burmistrza Ząbkowic Śląskich Marcina Orzeszka o zajęcie stanowiska w 

sprawie, więc Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek odpowiedział jej jednoznacznie.  

 



Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk  powiedziała, że chodzi jej  

o zajęcie stanowiska, określenie przez Burmistrza Ząbkowic Śląskich Marcina Orzeszka „Tak, 

jestem za mieszkańcami i wyrażam sprzeciw sprzedaży drogi.„.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik  zapytał  

czy Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek  powiedział, że nie jest za mieszkańcami. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek  powiedział, że Gmina Ząbkowice Śląskie 

podjęła decyzję i to stanowisko zostało wysłane do Starosty Ząbkowickiego, który w żadnym 

trybie  nie zwrócił się do gminy,  w związku z powyższym z grzeczności odpowiedź na pismo 

wysłano do Starosty Ząbkowickiego, że on zarządza tą drogą, w porozumieniu z Wojewodą 

Dolnośląskim i muszą decyzje w tym zakresie podejmować  sami. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk  powiedziała, że chciałaby 

żeby Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział publicznie, że jest po stronie 

mieszkańców. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek  poinformował, że zawsze stoi po stronie 

mieszkańców, lecz nie on podejmuje decyzje w tym zakresie. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk  podała, że obecnie jest tylko 

wstępna zgoda na sprzedaż drogi,  nie jest to zgoda, tylko wstępna zgoda, a ponadto trwa operat 

szacunkowy i ma nadzieję, że po raz kolejny nie dojdzie do sprzedaży drogi. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Radny Piotr Rogowski powiedział w kwestii 

przedszkola w Tarnowie, że nikt nie chce przedszkola likwidować, ale należałoby poprawić 

standardy bytu dzieci. Podał, że  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Gminy mogłaby 

przyjechać i zobaczyć w jakich warunkach przebywają dzieci i jak jest tam standard. 

Poinformował, że w przedszkolu od paru lat nie było robionych żadnych remontów, a jeżeli 

były to tylko robione przez rodziców oraz dodał, że należałoby podnieść standard jeżeli 

przedszkole miałoby zostać, bo to chodzi o dobro dzieci. Powiedział, że toalety nie  

są przystosowane dla mniejszych dzieci, nie były remontowane, schody wejściowe są w stanie 

krytycznym, dach grozi zawaleniu i nie jest tak, że na siłę ktoś chce zostawić to przedszkole  

i jeżeli to przedszkole ma dalej istnieć to należy zainwestować w tym budynek, żeby dzieci 

godnie mogły w tym budynku przebywać.  

Ponadto podziękował Burmistrzowi Ząbkowic Śląskich Marcinowi Orzeszkowi za wsparcie 

finansowe w Turnieju Powiatowym Wiedzy Pożarniczej w Ząbkowicach Śląskich w imieniu 

Zarządu Powiatowego i dzieci, ponieważ dzięki  niemu  każde dziecko mogło wyjść z tego 

turnieju z jakąś pamiątką i nagrodą. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że jakość standardów placówek 

oświatowych jest podnoszona -  remonty łazienek, remonty budynków. Podał, że rozmawiał  

z Radnym Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Januszem Labokiem, aby Komisja Oświaty, 

Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy po wykonaniu wszystkich remontów mogła 



obejrzeć placówki. Podał, że jednak kluczem jest kwestia ilości dzieci, które uczęszczają  

do placówek oświatowych. Powiedział, że Gmina Ząbkowice ma bardzo rozbudowaną sieć 

placówek oświatowych w stosunku do potrzeb i możliwości, co stanowi kłopot - 3 szkoły 

miejskie, 3 szkoły wiejskie, oddziały przedszkolne w Szklarach, Bobolicach, Tarnowie, 

Braszowicach, Zwróconej i Stolcu, a ilość dzieci uczęszczających do placówek  jest coraz 

mniejsza. Oznajmił, że Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Piotr Rogowski słusznie 

zauważył, że należałoby podnieść jakość budynku przedszkola w Tarnowie, podnieść standard, 

jednak jeżeli spotykamy z takim problemem, że zapisanych osób jest więcej niż uczęszcza i jest 

to niewielka ilość, a remont budynku, który jest współwłasnością, to należałoby zainwestować 

co najmniej milion złoty. Powiedział, że Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdalena 

Halikowska postawiła pytanie, które będzie towarzyszyć wszystkim w najbliższym czasie.  

Ponadto podał, że nie tak dawno były po 2 oddziały w Szkole Podstawowej numer 1,  

po 2 oddziały w Szkole Podstawowej numer 2 do klasy pierwszej, a obecnie w klasie pierwszej 

w Szkole Podstawowej numer 2 jest ok. 23 dzieci, w Szkole Podstawowej numer 1 – ok. 20  

i w 5 oddziałach Szkoły Podstawowej numer 3 liczba dzieci w klasach to 20, 20, 20 i ok. 18 

dzieci oraz mniejsza liczba w klasie integracyjnej. Dodał, że gmina za niedługo będzie się 

zderzać z taką sytuacją, co zrobić z całą siecią przedszkoli i szkół oraz z oddziałami 

przedszkolnymi, ponieważ należy pamiętać o Niepublicznych Przedszkolach, które 

funkcjonują i dlatego są to wyzwania, które stoją przed gminą w najbliższych 2 -3 latach.  

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Bolesław Chmielowiec zapytał jaka jest 

perspektywa odnośnie demografii w Ząbkowicach  na najbliższe 10 lat? 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek podał, że w tej chwili nie posiada danych 

„przed sobą”, zostaną przygotowane. Powiedział, że populacja Ząbkowic Śląskich czy ogólnie 

populacja w Polsce dramatycznie się zmniejsza, to jest prawie trzykrotność zgonów do urodzeń, 

a jeszcze kilka lat temu to mniej więcej było pół na pół, a w naszej gminie mniej więcej jest 

około 160 - 170 urodzeń rocznie. Oznajmił, że w dużym stopniu demografię Gminy Ząbkowice 

Śląskie zatrzymuje kwestia rozwoju budownictwa -  Osiedle Owocowe, Osiedle Słoneczne, 

decyzje, które zostały kiedyś podjęte budzą pozytywną reakcję ludzi, którzy chcą do gminy 

przyjechać, którzy się wybudują, którzy zamieszkają, którzy kupią mieszkanie. Podał, że tymi 

działaniami trochę skutki demograficzne są minimalizowane. Zaproponował żeby temat 

demografii został omówiony na Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 

i wtedy zostaną przygotowane dane z perspektywą najbliższych kilka lat.  

 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Bolesław Chmielowiec powiedział, że mam 

nadzieję, że pozytywne i bardzo życzliwe stanowisko Urzędu Miasta zachęci mieszkańców  

do tego, żeby chcieli w gminie żyć i żeby widzieli perspektywę, ponieważ jest dużo młodzieży 

maturalnej, która w ogóle nie wiąże z Ząbkowicami Śląskimi żadnych perspektyw. Podał,  

iż uważa, że to pozytywne nastawienie Urzędu Miasta i Burmistrza, Ząbkowic Śląskich 

Marcina Orzeszka Burmistrza będzie miało duży wpływ na decyzję wielu młodych ludzi. 

 



Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Małgorzata Grzesik podała, że młodzi ludzie nie 

wiążą w tej chwili przyszłości tylko z tego powodu, że ich rozwój w większym mieście jest 

bardziej atrakcyjny, więc tak naprawdę w tej chwili  nikt nie ma wpływu na to czy chcieliby 

założyć rodzinę i się tu osiedlić. Dodała, że kiedyś może wrócą, ale na pewno pozytywne 

nastawienie tu nic nie zmienił.  

 

Ad. pkt. 13. Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 

Dominik zamknął LXXXII Sesję Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich VIII kadencji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

(-) Andrzej Dominik 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sporządziła: Marta Kurpiel-Tokaruk, Podinsp. ds. obsługi Rady Miejskiej i jednostek pomocniczych gminy 


